
PROJEKT 

PROTOKÓŁ NR XVIII/25 

z XVIII sesji Rady Miejskiej w Sokółce 

w dniu 30 czerwca 2025 roku. 

Obrady rozpoczęto o godzinie 11:03 i zakończono o godzinie 13:49. 

Przewodniczył Andrzej Kirpsza - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce. 

Protokołował Bartłomiej Klim - Wydział Ewidencji i Organizacji. 

Obecni: 

1/ Radni: wg załączonej listy obecności. 

2/ Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam Kowalczuk, Zastępca Burmistrza Antoni 

Stefanowicz - wg. załączonej listy obecności. 

3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy oraz zaproszeni goście 

- wg. załączonej listy obecności - wg. załączonej listy obecności. 

Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie 

na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Sokółka za rok 2024. 

3. Dyskusja nad raportem o stanie Gminy Sokółka za rok 2024. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Sokółki. 

5. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2024 rok. 

a) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2024 rok oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Sokółka za 2024 rok, 

b) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej, 

c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Sokółka za 2024 rok, 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sokółka za 

2024 rok, 



g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 

2024 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sokółka na 2025 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sokółka oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych od dnia 1 września 2025 roku. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy, z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca 

własność Gminy Sokółka. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy, z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca 

własność Gminy Sokółka. 

10. Zamknięcie sesji. 

Przebieg posiedzenia. 

Ad. 1 

Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza powitał radnych, przedstawicieli Urzędu 

Miejskiego, dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz zaproszonych gości. 

Radny Tomasz Tolko złożył wniosek o usunięcie z porządku obrad punktów dotyczących 

wotum zaufania i absolutorium. Radny swój wniosek uzasadnił nieobecnością Burmistrz Ewy 

Kulikowskiej przez większość roku. Radny dodał, że w jego ocenie Pełniącemu Funkcję 

Burmistrza Adamowi Kowalczukowi takie wotum czy absolutorium nie powinno być 

udzielane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza nie zgodził się z wypowiedzią Radnego 

Tomasza Tolko oraz powiedział, że w jego ocenie należy przede wszystkim podejmując takie 

uchwały docenić pracowników Urzędu Miejskiego oraz jednostek podległych, dzięki którym 

Gmina funkcjonuje bardzo dobrze. 

Radny Mateusz Szczebiot również bardzo pozytywnie ocenił swoją pracę z Urzędem Miejskim 

oraz Pełniącym Funkcję Burmistrza Adamem Kowalczukiem i Zastępcą Burmistrza Antonim 

Stefanowiczem. Radny wskazał, że miasto się rozwija, a inwestycje są realizowane oraz 

zachęcił radnych do głosowania „za” absolutorium. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie wniosek Radnego 

Tomasza Tolko. 

Radni 6 głosami „za” i 13 głosami „przeciw” odrzucili wniosek, 2 radnych nie brało udziału w 

głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie porządek obrad. 



Radni 13 głosami „za” i 6 głosami „wstrzymującymi” przyjęli porządek obrad, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 2 

Przedstawienie raportu o stanie Gminy Sokółka za rok 2024. 

Raport o stanie Gminy Sokółka za rok 2024 wraz z prezentacją przedstawił Sekretarz Piotr 

Romanowicz. 

Ad. 3 

Dyskusja nad raportem o stanie Gminy Sokółka za rok 2024. 

Radny Karol Krokos zapytał czym jest rezerwa terenu wymieniona w raporcie. 

Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz powiedział, że są to grunty rolne będące w rezerwie 

Gminy. 

Radna Julita Budrowska poprosiła o zwrócenie uwagi na czystość w mieście oraz stan zieleni 

miejskiej. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk powiedział, że Urząd stara się reagować na 

wszelkie sygnały mieszkańców. Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk dodał, że w 

jego ocenie miasto wygląda dobrze i jest zadbane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poprosił o pochylenie się nad zmianą 

regulaminu budżetu obywatelskiego. 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Sokółki. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – negatywna. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk przedstawił swoje podsumowanie roku 2024 

oraz podziękował pracownikom, dyrektorom i kierownikom jednostek za wzorową pracę na 

rzecz Gminy w ubiegłym roku. 

Radny Daniel Supronik powiedział, że nie widzi Burmistrzowi wotum zaufania i absolutorium. 

Radny jako powody swojej decyzji podał nieobecność Burmistrz Ewy Kulikowskiej przez 

większość roku, zawiedzione obietnice wyborcze.  



Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk podkreślił, że minął dopiero niecały rok nowej 

kadencji i spora część inwestycji została zrealizowana, a w Gminie dzieje się dobrze i będzie 

jeszcze lepiej. 

Radny Daniel Supronik powiedział, że nie zgadza się z tak optymistyczną oceną i widzi stan 

Gminy mniej kolorowo. 

Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz odnosząc się do obietnic wyborczych Burmistrz Ewy 

Kulikowskiej przedstawił stan tych przedsięwzięć i inwestycji. 

Radna Marta Jarosz oceniła, że wotum zaufania i absolutorium zostaną udzielone pracownikom 

Urzędu i jednostek, którzy wzorowo wypełniali swoje obowiązki w roku ubiegłym. Radna 

powiedziała, że ma nadzieję, że Burmistrz Ewa Kulikowska jak najszybciej powróci do pracy. 

Radny Tomasz Tolko zapytał komu udziela się wotum i absolutorium – czy dla urzędu 

Burmistrza czy może konkretnej osobie. 

Radczyni Prawna Danuta Kowalczyk powiedziała, że absolutorium i wotum zaufania 

udzielamy Burmistrzowi Sokółki, czyli Pani Ewie Kulikowskiej, która aktualnie jest 

zawieszona w czynnościach, a jej zadania z mocy prawa wykonuje Pierwszy Zastępca Adam 

Kowalczuk. Radczyni Prawna powiedziała, że absolutorium Burmistrzowi jako organowi 

mamy tu dwie osoby, chociaż trzeba pamiętać, że absolutorium przyznaje się urzędowi 

Burmistrza. 

Radny Tomasz Tolko powiedział, że wotum jest dla Burmistrza niezależnie kto nim jest. 

Radny Mateusz Szczebiot powiedział, że będzie głosował „za” absolutorium i wotum zaufania. 

Radny dodał, że poprzez swoje głosowanie będzie oceniał pracę organu wykonawczego. Radny 

wymienił też inwestycje, które już zostały zrealizowane oraz będą realizowane. Radny 

ponownie bardzo pozytywnie ocenił stan Gminy. 

Radna Elżbieta Borowska oceniła pozytywnie pracę Gminy oraz organu wykonawcze oraz 

powiedziała, że jej głos będzie wyrazem oceny tejże pracy. 

Radna Anna Maria Aniśkiewicz powiedziała, że nie może spojrzeć tak pozytywnie na stan 

Gminy. Radna bardzo negatywnie oceniła realizowane inwestycje oraz zadłużenie Gminy. 

Radna stwierdziła, że zarządzanie w Gminie nie jest dobre. 

Radna Marta Kondrat powiedziała, że radni nie będą udzielać wotum zaufania i absolutorium 

pustemu fotelowi, a Burmistrzowi, który był przez cały rok i który „nie opuścił tonącego 

okrętu”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 13 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym” przyjęli projekt 

uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 5 

Absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2024 rok. 



a) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2024 rok oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Sokółka za 2024 rok, 

Sprawozdania przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

b) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej, 

Wniosek i opinię przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Marta Jarosz. 

c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

Opinie przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

d) dyskusja, 

Radna Julita Budrowska zwróciła uwagę na pewne przeoczenie w jednym ze sprawozdań w 

kwestii dotyczącej jednostki podległej i zapytała czy nie trzeba złożyć korekty. 

Główna Księgowa Joanna Biziuk powiedziała, że RIO zwróciło na to uwagę, jednostka została 

poinformowana o tym błędzie, ale nie koryguje się już takich sprawozdań. 

Radna Julita Budrowska zapytała z czego wynikają należności wymagalne Biblioteki 

Publicznej. 

Główna Księgowa Joanna Biziuk powiedziała, że jest to kara umowna, która została naliczona 

wykonawcy za opóźnienie w budowie Biblioteki oraz został w tej sprawie złożony pozew do 

sądu. 

Radna Marta Jarosz podkreśliła, że Burmistrz Ewa Kulikowska pozostaje nadal formalnie 

niewinna, a jej mandat został zawieszony a nie unieważniony. Radna podkreśliła też zasługi 

Pełniącego Funkcję Burmistrza Adama Kowalczuk, który w tak trudnej sytuacji stanął na 

wysokości zadania i zapewnij sprawne funkcjonowanie Gminy, przy czym wykazał się 

profesjonalizmem. Radna podziękowała za pracę Pełniącego Funkcję Burmistrza Adama 

Kowalczuka oraz powiedziała, że przyjęte absolutorium będzie wyrazem właśnie 

podziękowania za włożony trud. Radna podziękowała również dla Skarbnik Magdaleny 

Wróblewskiej i Głównej Księgowej Joanny Biziuk. 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Sokółka za 2024 rok, 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – negatywna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 13 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym” przyjęli projekt 

uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 



f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sokółka za 

2024 rok, 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 13 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym” przyjęli projekt 

uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 

2024 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 13 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym” przyjęli projekt 

uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk podziękował za włożoną pracę wszystkim 

pracownik, dyrektorom i kierownik jednostek podległych oraz Zastępcy Burmistrza Antoniemu 

Stefanowiczowi. 

Radni pogratulowali oraz podziękowali za pracę, a także wręczyli kwiaty Pełniącemu Funkcję 

Burmistrza Adamowi Kowalczukowi, Zastępcy Burmistrza Antoniemu Stefanowiczowi i 

Głównej Księgowej Joannie Biziuk. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sokółka na 2024 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Radny Daniel Supronik poprosił o wykoszenie poboczy przy ul. Nowej. 

Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz powiedział, że zostało to zlecone. 

Wiceprzewodniczący Michał Tochwin zapytał: co będzie z busem Szkoły Podstawowej Nr 2, 

skoro kupujemy dla szkoły busa z PFRONu, kiedy zostanie ogłoszony nabór na budżet 

obywatelski, co się dzieje z Panią Skarbnik – dlaczego jej nie ma oraz poprosił aby rozwiązać 

sprawę aut stojących na parkingu naprzeciwko Urzędu Miejskiego, które są wystawione na 

sprzedaż, aby nie zajmowały one miejsc przeznaczonych do parkowania dla mieszkańców. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk powiedział, że jeden z busów ze Szkoły 

Podstawowej Nr 2 zostanie przekazany do OSIRu. Pełniący Funkcję Burmistrza Adam 

Kowalczuk dodał, że Pani Skarbnik jest na zwolnieniu zdrowotny i niedługo wróci do pracy. 



Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz powiedział, że nie ma regulaminu parkowania, ale 

zwróci się z prośbą do mieszkańców o usunięcie tych aut z tabliczką na sprzedaż. 

Sekretarz Piotr Romanowicz powiedział, że w tym tygodniu zostanie ogłoszony nabór 

wniosków na budżet obywatelski i potrwa on do miesiąca sierpnia br. 

Radny Daniel Supronik zapytał co się dzieje z inwestycją budowy ul. Pogodnej i Żytniej. 

Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz powiedział, że w najbliższym czasie jeśli będą takie 

możliwości to Urząd będzie aplikował o środki zewnętrzne na ten cel. Zastępca Burmistrza 

Antoni Stefanowicz dodał, że Gmina nie przewidują wykonania tych ulic w pełni ze środków 

własnych. Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz zapewnił, że Gmina będzie wnioskować 

gdzie się tylko da o te środki. 

Radny Daniel Supronik ocenił, że w takim razie jego zdaniem był to tylko suchy zapis. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza powiedział, że następna sesja będzie na 

pewno sesją zwyczajną i odbędzie się 23 lipca. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 14 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sokółka oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych od dnia 1 września 2025 roku. 

Projekt uchwały przedstawił Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Elżbieta Borowska zgłosiła wniosek Komisji Oświaty, aby 

miejscowość Pogibło była zaliczona do Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie. 

Radna Marta Kondrat zapytała czy dzieci ze Szkoły Geniuszach, których rodzice wyrazili chęć 

przekazania do Szkoły w Boguszach, będzie dowożona też do tej szkoły. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk powiedział, że będzie taka możliwość. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie autopoprawkę. 

Radni jednogłośnie przyjęli autopoprawkę, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie wniosek Komisji 

Oświaty. 

Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Komisji, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 19 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy, z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca 

własność Gminy Sokółka. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 14 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy, z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca 

własność Gminy Sokółka. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 14 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 10 

Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone. 

 

 

Protokołował          Przewodniczył 

Bartłomiej Klim         Andrzej Kirpsza 

 

 



 

Szczegółowe nagrania z w/w posiedzenia dostępne są na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego w 

Sokółce. 

 


